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PROTOKÓŁ NR  11 /23

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI RADY GMINY NAREW

Wspólne posiedzenie Komisji odbyło się 18 grudnia 2023 roku w Urzędzie 

Gminy Narew. Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 8.00 z następującym 

porządkiem obrad.  

Porządek posiedzenia : 

1. Prace nad projektem budżetu na 2024 rok.

2. Opinia komisji w sprawie projektu na 2024 rok.

3. Rozpatrzenie i opinia w sprawie uchwał przygotowanych na LVII sesję.

4. Przygotowanie planu pracy komisji na 2024 rok.

5. Opracowanie sprawozdania z działalności komisji za 2023 rok.

6. Zapoznanie się z pismami, które wpłynęły do Rady w okresie 

międzysesyjnym- wypracowanie odpowiedzi.

7. Sprawy różne.

Komisje obecne na posiedzeniu : 

1. Komisja Budżetu i Finansów .

2. Komisja Rozwoju Gminy .

3. Komisja Rewizyjna .

4. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji .

Listy obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Na stan 15 radnych obecnych było 13. 
    

 Ad.1  Prace nad projektem budżetu na 2024 rok.

 Rada zapoznała się z projektem budżetu na 2024 rok. Obecni na posiedzeniu 

komisji Dyrektorzy placówek NOK , Zespołu Szkolno- Przedszkolnego i Gminnej 

Biblioteki w Narwi zaprezentowali swoje projekty budżetu na 2024 rok. 

    Dyrektor  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego   w  Narwi  przedstawił  projekt

budżetu  dla   szkoły  ,  który  po  zmianach opiewa na sumę 6 572  466  zł.  Jak

określił  Dyrektor  Jerzy  Ostapczuk  jest  to  budżet  ostrożny,  nie  ma  koncertu



życzeń.  Po  burzliwych  konsultacjach  został  znacznie  pomniejszony.

Zrezygnowano  z  kilku  inwestycji   ,  budowy  parkingu,  przystanków,  remontu

budynku garażowego. Natomiast planowane jest utworzenie pracowni terapii

sensorycznej o wartości 26 tys. oraz zamontowanie kominów o wartości ok. 15

tys wraz z montażem , który wynosi następne 15 tys. Stałe wydatki z budżetu to

utrzymanie budynków, nauczanie, zakup środków dydaktycznych . Zaplanowana

jest  podwyżka  dla  nauczycieli.   Radni  zapoznali  się  z  projektem  budżetu

przedstawionym przez  dyrektor NOK w Narwi, po zmianach wynosi on 764,250

zł.  Został  on zwiększony o 5  tys.  na koncert  muzyki  cerkiewnej  poświęconej

pamięci rodziny Dykałowiczów  z miejscowości Puchły. Rada Gminy zapoznała

się z budżetem przeznaczonym dla Gminnej Biblioteki w Narwi . Projekt budżetu

dla Biiblioteki opiewa na sumę 625 tys. 

Pani Skarbnik w przedstawionym przez siebie budżecie na 2024 roku ujęła 

dotację celową w wysokości 150 tys. dla OSP w Narwi na modernizację budynku

dawnej remizy w centrum Narwi. Do WPF została wpisana modernizacja 

gminnej drogi nr 541 w Trześciance prowadząca z drogi numer 384 w kierunku 

cmentarza prawosławnego. Ma być ona utwardzona łamanym kruszywem 

wysokości 10-15 cm. W WPF jest również zaplanowany remont nawierzchni 

drogi gminnej Soce- droga wojewódzka 685, kierunek Żywkowo , poprzez 

nałożenie nakładki na najbardziej zniszczonym odcinku drogi . 

Ad2. Opinia komisji w sprawie projektu na 2024 rok. 

 Radni pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt budżetu na 2024 rok. 

Ad3. Rozpatrzenie i opinia w sprawie uchwał przygotowanych na LVII sesję. 

- w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Narew na

2024 rok.

 Radni pozytywnie zaopiniowali plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Narew. 

- w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego projektu Planu zarządzania 

Obiektem Światowego Dziedzictwa UNESCO Białowieża Forest .

Rada Gminy wyraża swoje negatywne stanowisko wobec tego projektu Planu 

zarządzania . Przyjmuje się stanowisko Rady Gminy Narew wobec w/w projektu

- w sprawie przyjęcia Ponadlokalnej Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Gmin 

Powiatu Hajnowskiego i Powiatu Hajnowskiego na lata 2022-2030 



Przyjmuje się Ponadlokalną Strategię Rozwoju Gmin Powiatu Hajnowskiego i 

Powiatu Hajnowskiego na lata 2022-2030. 

- w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w

użytkowanie wieczyste i szczegółowych wytycznych sprzedaży na rzecz ich 

użytkowników wieczystych. 

Radni pozytywnie zaopiniowali w/w uchwałę.

- w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego ,, Pomoc gminy 

w zakresie dożywiania” na lata 2024-2028.

Ustanawia się wieloletni program osłonowy ,,Pomoc gminy w zakresie 

dożywiania ‘’ na lata 2024-2028.

- w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 

w ramach wieloletniego rządowego programu ,, Posiłek w domu i szkole’’ na 

lata 2024-2028. 

Rada Gminy pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

- w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem ,, Posiłek w szkole i w domu’’ 

na lata 2024-2028. 

Radni głosowali za przyjęciem w/w ustawy.

- sprawie zmian w budżecie gminy Narew na 2023 rok. 

Pani skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

Narew na 2023 rok. Uwag nie zgłoszono.

- w sprawie zmian w WPF na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata 2023-2035

Pani skarbnik przedstawiła zmiany w WPF, uwag nie wniesiono.

- w sprawie uchwalenia budżetu gminy Narew na 2024 rok i WPF Gminy Narew 

na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

2024-2035. 

Radni zapoznali się z projektem w/w uchwał , uwag nie zgłoszono.

 

Ad4. Przygotowanie planu pracy komisji na 2024 rok. 



Plany pracy komisji na 2024 rok zostały przygotowane i przedstawione podczas 

posiedzenia Rady Gminy.

Ad5. Opracowanie sprawozdania z działalności komisji za 2023 rok. 

 Sprawozdania zostały przedstawione na posiedzeniu komisji Rady Gminy 

Narew.

Ad6. Zapoznanie się z pismami, które wpłynęły do Rady w okresie 

międzysesyjnym- wypracowanie odpowiedzi. 

W dniu 4 grudnia 2023 roku wpłynęło do Rady Gminy Narew pismo od 

mieszkanki wsi Trześcianka z wnioskiem o zabezpieczenie środków finansowych 

w budżecie gminy na remont drogi gminnej nr495/1 oraz 514. W chwili obecnej 

stan jednego odcinka drogi o numerze 495/1 znacząco utrudnia dojazd i wyjazd 

z posesji. Problem związany z dojazdem do w/w posesji jest powszechnie znany 

i był wielokrotnie poruszany na komisjach i sesjach Rady Gminy. W prośbie do 

Rady Gminy właścicielka w/w posesji zwraca się o pomoc  i interwencję w w/w 

sprawie. Nadmienia również , iż w 2018 roku zostały wykonane pomiary 

geodezyjne z których wynika , że owa droga powinna być innych wymiarów. W 

pasie drogowym składowane są dachówki i inne materiały kamieniarskie , które 

utrudniają dojazd dla samochodów odbierających nieczystości z posesji 221 A. 

Rada Gminy apeluje do Wójta o interwencję w tej sprawie i naprawienie tej 

drogi oraz zlecenie pracownikom gospodarki komunalnej o uprzątnięcie  

dachówek i innych materiałów kamieniarskich z pasa drogowego. 

W dniu 14 grudnia 2023 roku wpłynęło do Wójta Gminy i Rady Gminy Narew 

pismo od radnej Agnieszki Filipiuk  z wnioskiem o uwzględnienie i 

zabezpieczenie środków finansowych w budżecie Gminy Narew na 2024 rok na 

modernizację drogi gminnej położonej we wsi Trześcianka numer geodezyjny 

541 prowadzącej z drogi numer 384 w kierunku cmentarza prawosławnego. 

Droga ta o długości około 1 km. wykonana jest ze żwiru i w końcowej części z 

destruktu. W chwili obecnej posiada ona liczne wgłębienia, w której gromadzi 

się woda i powstają liczne kałuże. Często na powierzchni drogi tworzą się 

nierówności w postaci tarki, co znacznie utrudnia dojazd dla mieszkańców 

Trześcianki i okolicznych wsi , którzy odwiedzają groby swoich bliskich. 

Wielokrotne wyrównywanie drogi przez równarkę, zarówno przez gminę jak i 

przez mieszkańców Trześcianki w czynie społecznym jest nieefektywne i  

przynosi krótkotrwałe rezultaty. W związku z powyższym radna Agnieszka 

Filipiuk wnioskuje o zabezpieczenie w budżecie Gminy Narew środków 



finansowych na modernizację drogi nr 541 poprzez wykonanie stabilnej  

nawierzchni ( kostka, nakładka z masy bitumicznej, destrukt). 

Radni przychylają się do w/w wniosku. Obecny na komisji Wójt i Pani Skarbnik 

stwierdzili, że na chwilę obecną nie ma wolnych środków finansowych w 

budżecie Gminy Narew na modernizację owej drogi, ale wniosek ten będzie 

ujęty w WPF Gminy Narew. Droga ta ma być utwardzona kruszywem o grubości 

10-15cm. 

Radni zapoznali się z pismem , które wpłynęło do Rady Gminy Narew w dniu 4 

grudnia 2023 roku od Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego z wnioskiem o

ogłoszenie Veta ws  fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych 

koncesji. Rada Gminy zapoznała się również z pismem od Urzędu Cywilnej i 

Demokratycznej Kontroli, które wpłynęło do Urzędu Gminy w dniu 13 grudnia 

2023 roku. Nie ma podstaw prawnych i faktycznych do uwzględnienia w/w 

postulatów.

Ad7. Sprawy różne. 

- wniosek o naprawę przepustu w Trześciance

- wniosek o włączenie oświetlenia na skrzyżowaniu dróg w Makówce , 

Trześciance i Narwi

- wniosek o sprawdzenie ilu mieszkańców podłączyło się do kanalizacji

Wójt na pytanie kiedy będzie wykonanie zadanie przystani kajakowej w 

Odrynkach, zobowiązał się do zakończenia inwestycji w styczniu 2024 roku. 

Przewodnicząca Komisji Paulina Monach zakończyła posiedzenie Komisji o 

godzinie 11.30 i podziękowała obecnym za udział w posiedzeniu.

        Na tym protokół zakończono.

Przewodnicząca  komisji                                                   Protokolant 

    Paulina Monach                                                         Agnieszka Filipiuk                     


